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BIOODPADY 
Novela č. 229/2014 Sb. zákona o odpadech č.185/2001 

Sb. Přinesla od 1. 1. 2015 obcím povinnost, aby vedle již 

zavedeného třídění nebezpečných odpadů, papíru, plastů 

a skla zajistily také prostor pro ukládání kovů a biologic-

ky rozložitelných odpadů. Vyhláška Ministerstva život-

ního prostředí č. 321/2014 Sb. ukládá občanům povin-

nost vyhazovat rostlinné zbytky ze zahrad i domácností 

zvlášť, aby ulevila skládkám směsného odpadu. Čím mé-

ně biologicky rozložitelného komunálního odpadu skončí 

v našich popelnicích, tím méně bude obec (a tedy i my, 

občané) platit za jeho skládkování. Je dokázáno, že třídě-

ním bioodpadu můžeme až o 40% snížit náklady na svoz 

a ukládání či spalování směsného komunálního odpadu. 
 

I vedení obce se touto oblastí od začátku roku intenzivně 

zabývá. Byl připraven návrh obecně závazné vyhlášky, 

která problematiku třídění odpadů bude upravovat. Vy-

hláška nyní čeká na posouzení kontrolního odboru Mi-

nisterstva vnitra. Vzhledem k tomu, že údržba zahrad je 

již v plném proudu, chtěli bychom systém třídění biood-

padu uvést v život už nyní. Cílem je nalézt takovou vari-

antu, která bude výhodná pro všechny zúčastněné – tzn. 

občanům zajistí jednoduchou možnost uložení rostlin-

ných zbytků z údržby zeleně a zahrad, a zároveň bude 

ekonomicky přijatelná pro obec. Jako základ systému 

chceme využít valníky rozestavěné v obci, na které si 

občané povětšinou zvykli a naučili se sem odkládat pose-

kanou trávu a další zahradní bioodpad. Novinkou od le-

tošního roku bude třídění bioodpadu. Jak jste si už mož-

ná všimli, na valnících se objevily cedule, které informu-

jí, co do valníku patří a co naopak ne. V obci jsou tedy 

rozmístěny dva druhy valníků (kupodivu všechny zele-

né):  

1) na posečenou trávu, plevel, zvadlé květiny, zeminu 

z květináčů, drny, spadané ovoce, listí ze stromů a 

další kompostovatelný odpad z údržby zeleně – tyto 

jsou umístěny na stanovištích pod restaurací Špillar-

ka, u pomníku J. Čápa, vedle zastávky „u Henů“ a ve 

Mlýnci vedle hasičárny 

2) na větve, proutí, křoví, pařezy a zbytky kořenových 

systémů stromů – ten je prozatím jeden a je umístěn 

pod restaurací Špillarka 
 

Po předchozí dohodě v kanceláři OÚ je některý z valníků 

možno dočasně přemístit na jiné stanoviště. Jak už bylo 

zmíněno, i pro obec je to věc nová a snažíme se systém 

nastavit tak, aby pokud možno vyhovoval všem. Nedělá-

me si iluze, že se všechno podaří nastavit hned napoprvé, 

takže systém může v budoucnu doznat ještě drobných 

změn. Na druhou stranu věřím, že drtivá většina občanů 

naší obce je zodpovědná a bude bioodpad poctivě třídit. 
 

Změny se dočká i místo pro uložení bioodpadu. Nebude-

me jej už dále ukládat na skládku v lokalitě „u Salaše“ 

(ta bude v dohledné době zlikvidována), ale prozatím 

jsme se dohodli se Zemědělským družstvem Čerchov. 

Posečenou trávu, plevel, zvadlé květiny, zeminu 

z květináčů, drny, spadané ovoce, listí ze stromů a další 

kompostovatelný odpad z údržby zeleně je možno uložit 

na hnojišti v areálu ZD. Na ořez ze stromů a keřů, pařezy 

a zbytky kořenových systémů stromů (které budou svo-

zovou firmou zdarma seštěpkovány a odvezeny 

k dalšímu energetickému využití) je vyčleněn prostor 

opodál. Pro případ, že by někdo chtěl odvézt bioodpad 

vlastním dopravním prostředkem, i to je možné, na ob-

rázku níže je mapka s vyznačením patřičných míst 

v areálu ZD Čerchov. 

1 hnojiště 

2 prostor pro odložení větví, proutí, křoví a pařezů a 

zbytků kořenových systémů (kořeny ukládejte 

zvlášť od větví) 

 

Tímto bych chtěl jen znovu apelovat na spoluobčany, 

aby bioodpad poctivě třídili, na úložiště v areálu ZD ne-

odkládali jiné složky odpadu, které do bioodpadu nepatří 

(např. obaly, stavební odpad, domovní odpad, sklo, plas-

ty, kovy, textilní materiál, převařené zbytky z jídel, jaké-

koliv jiné neorganické materiály) a v neposlední řadě 

nezakládali černé skládky v okolí obce. Za obec mohu 

říct, že takovou činnost budeme všemi dostupnými pro-

http://portal.gov.cz/app/zakony/zakonPar.jsp?page=0&idBiblio=82766&nr=229~2F2014&rpp=15#local-content
http://portal.gov.cz/app/zakony/zakonPar.jsp?page=0&idBiblio=83175&recShow=1&nr=321~2F2014&rpp=15#parCnt
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středky monitorovat a v případě zjištění porušení pravi-

del sankcionovat. 
 

Bavíme-li se o likvidaci bioodpadů, určitě stojí za zmín-

ku i další z alternativ jeho ekologické likvidace, kterou je 

kompostování. Bioodpad je jediným druhem odpadu, 

který lze v domácích podmínkách velmi kvalitně 

recyklovat na cenné organické hnojivo. Právě na tuto 

jedinečnost zapomínáme, když bioodpad jako součást 

směsného komunálního odpadu házíme do popelnic a 

následně vyvážíme na skládky nebo dokonce do spalo-

ven. Zcela zbytečně tak utrácíme peníze za svoz, platíme 

za skládkování či spalování. Co z bioodpadů tedy může-

me dávat na kompost: zbytky ovoce a zeleniny (včetně 

citrusových plodů), kávové a čajové zbytky, zbytky peči-

va, skořápky z vajíček a ořechů, lepenka, papírové kapes-

níky, ubrousky, podestýlka domácích býložravých zvířat, 

posekaná tráva, listí, větvičky, plevele, zbytky zeleniny, 

piliny, hobliny, kůra, popel ze dřeva, trus býložravých 

hospodářských zvířat, peří, chlupy, vlasy. Do kompostu 

naopak nepatří kosti, zbytky masa, kůže, zbytky vaře-

ných jídel, mléčné výroby, stolní oleje a tuky (v menším 

množství lze kompostovat, vhodné je nechat je nasáknout 

do savého materiálu – ubrousků, pilin apod.), rostliny 

napadené chorobami, vykvetlé plevely, chemicky ošetře-

né materiály, popel z uhlí, cigaret, prachové sáčky 

z vysavače, exkrementy masožravých zvířat, časopisy, 

plasty, sklo, kovy, kameny. 
 

Kompostovat můžeme v kompostéru, nebo na zahradě, 

kdy materiál navršíme na hromadu. Důležité je zajistit 

kontakt kompostu s půdou, resp. půdními organismy. 

Kompost by neměl být vystaven přímému slunci, větru či 

dešti. Do spodu umístíme hrubý a vzdušný materiál, kte-

rý by neměl chybět ani ve vyšších vrstvách (větvičky, 

sláma, suché rostliny). Další složky promícháme, hrubší 

materiál je vhodné nadrtit. K rychlejšímu a kvalitnějšímu 

kompostování přidáváme již zralý kompost nebo zeminu. 

Kompost je vhodné alespoň jednou až dvakrát překopat, 

čímž dojde k provzdušnění. Kompost můžeme použít 

zhruba za půl roku, vyzrálý kompost vznikne zhruba za 

rok. 
 

Vážení občané, jak už několikrát zaznělo v tomto článku, 

snažíme se vymyslet a nastavit systém, který bude obou-

stranně výhodný. Základním předpokladem úspěšného 

fungování takového systému je ale dodržování stanove-

ných pravidel, o což bych vás chtěl ještě jednou požádat. 

Spolu s místostarosty a zastupitelstvem dále provádíme 

analýzu dalších možností řízeného využití a skladování 

bioodpadů. Další ucelené informace přineseme 

v některém z následujících čísel Postřekovského zpravo-

daje. 

Stručné informace z dubnového jednání zastupitelstva obce 

 bylo schváleno přerozdělení volných finančních prostředků z běžného účtu na investiční produkty s cílem jejich 

lepšího zhodnocení 

 zastupitelstvo vzalo na vědomí výpověď pí. Frídelové z nájmu v řeznictví v č.p. 179. Zároveň byl schválen záměr 

pronájmu prodejny řeznictví (bude zveřejněno obvyklým způsobem) 

 byl schválen příspěvek pro JAWA klub na pořádání dalšího ročníku srazu příznivců motocyklů Jawa  

 s platností od 1.5.2015 byla schválena změna kategorie Jednotky sboru dobrovolných hasičů obce z kategorie JPO

-V do kategorie JPO-III 

 zastupitelstvo vzalo na vědomí informaci o oficiálním předání obecních symbolů a pověřilo starostu zajištěním 

nabídek na zhotovení praporu, stuhy a znaku. 

 bylo schváleno zpracování studie dopravní situace v obci s návrhem opatření pro zajištění větší bezpečnosti a ply-

nulosti provozu 

 byl schválen pronájem nebytových prostor v 1. patře obchodního domu (č.p. 179) p. Dalajn 
 zastupitelstvo schválilo uspořádání zájezdu pro seniory 

10. 4. 2015 se v sále kulturního domu v Poběžovicích konalo vyhlášení ankety Sportovec Domažlicka za rok 2014. 

V první desítce jsme z Postřekova měli hned dva zástupce: 

 Kateřinu Berouškovou (běh na lyžích a atletika, LK Tatran Chodov), 7. místo – běžecké lyžování – 3. místo v 

Českém poháru 2013/2014, 4. místo na Mistrovství ČR ve sprintu, 3. místo na Tauplitzalm maratonu, 4. místo na 

Akademickém mistrovství ČR v běhu na lyžích na 10 km.  Atletika - druhá v celkovém pořadí závodů Běžec 

Chodska 

 Pavla Trhlíka (fotbal, FK Holýšov), 10. místo – vyjma podzimu 2012 působí od sezony 2009/10 v FK Holýšov. 

Od léta 2009 sehrál 148 mistrovských zápasů a jako obránce vstřelil 19 branek. Za celou dobu (pět a půl roku) 

nechyběl ani v jednom utkání. Má velký podíl na 5. místě FK Holýšov v tabulce krajského přeboru po podzimu 

2014. Svým přístupem k tréninkům a utkáním je příkladem pro mladší hráče. 

Slavnostního vyhlášení se za obec zúčastnil 1. místostarosta Jaromír Steinberger, který oceněným poblahopřál a pře-

dal menší dárek.  

 

Postřekov měl svoje zástupce mezi oceněnými v anketě Sportovec Domažlicka 

Jan Kreuz 

Jan Kreuz 

Jan Kreuz 
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Vítání nových občánků 
 

V neděli 12. 4. 2015 se na OÚ 

v Postřekově uskutečnilo tradiční 

vítání nových občánků. Bylo po-

zváno 7 dětí narozených v roce 

2013 a 10 dětí narozených v roce 

2014. Slavnostní události se 

v doprovodu rodičů a sourozenců 

nakonec zúčastnilo 15 dětí. Po 

úvodním proslovu starosty obce 

následovalo pěvecké vystoupení 

dětského národopisného souboru 

Postřekov, předání pamětních listů, 

kytiček a hlavně dárečků. Na pa-

mátku všichni noví občánci dostali 

přívěsek se znamením zvěrokruhu 

a dřevěnou skládačku. Na občánky 

narozené v letošním roce se bude-

me těšit zase příští rok na jaře. 
 

Zájezd pro seniory 
 

OÚ Postřekov pořádá ve středu 20. 5. 2015 zájezd pro seniory. Na programu je návštěva Mariánských Lázní 

(kolonáda, zpívající fontána, Boheminium park, možnost procházky k Lesnímu prameni) a Chodové Plané (exkurze 

v pivovaru Chodovar, možnost posezení v restauraci Ve Skále). Odjezd od OÚ v 8:00, doprava zdarma. Zájemci se 

mohou přihlásit u Anny Kuželkové (u Spartů), tel. 379 796 116, 601 343 177 do 13. 5. 2015. 

Dagmar Nečasová  

Plánovaní rekonstrukce ZŠ Postřekov  
 

Rekonstrukce ZŠ Postřekov je stále aktuálním tématem. 

Stavební komise na žádost starosty obce prozkoumala 

projektovou dokumentaci na rekonstrukci budovy ZŠ 

Postřekov, která byla postavena jako experimentální dře-

vostavba na začátku 70. let.  Objekt školy je přízemní 

nepodsklepená budova s plochou střechou.  
 

Architektonické řešení z roku 2013 doporučilo zachovat 

vnější tvar i vzhled budovy prakticky beze změn. Byly 

naplánovány drobné úpravy dispozice, zděné opláštění, 

výměna konstrukcí a oken. Objekt nyní slouží jako ma-

lotřídní ZŠ 1. stupně se třemi učebnami, školní družinou, 

kuchyní a kotelnou. V současné době školu navštěvuje 

42 dětí. 
 

Technická zpráva o stavu objektu hovoří jasně: destrukce 

dřevěné hmoty vlhkostí, nevyhovující stav původní elek-

troinstalace a rozvodu tepla, zastaralé technologie 

v kuchyni a jiné vady, které v současné době nevyhovují 

nebo přestávají vyhovovat provozu, hygienickým nor-

mám a bezpečnostním předpisům. V současné době je 

budova ZŠ provozuschopná, ale náklady na její údržbu se 

stále zvyšují. Škola musí plnit náročné hygienické a bez-

pečnostní předpisy a toho lze dosáhnout pouze za cenu 

provádění neustálých drobných oprav. 
 

Stavební komise doporučila kvůli snížení provozních 

nákladů sloučit ZŠ a MŠ do jedné budovy, která by moh-

la sloužit jako multifunkční školské zařízení. V současné 

době se tedy pracuje se dvěma návrhy – rekonstrukce 

budovy vs. výstavba nové budovy. Provádí se průzkum 

demografického vývoje, zvažuje se, která z variant bude 

cenově výhodnější a bude lépe vyhovovat potřebám a 

nárokům ZŠ a MŠ. Vše je nyní ve fázi rozpracovanosti. 

Poté bude předloženo k posouzení zastupitelstvu obce, 

které by mělo rozhodnout, který z těchto dvou návrhů 

bude upřednostněn. Na základě rozhodnutí zastupitelstva 

pak bude možné podat žádost o adekvátní dotační titul, 

který by splňoval požadovaná kritéria.   

 

Poděkování 
 

Děkujeme tímto všem dobrovolníků, kteří se v rámci ak-

ce „Ukliďme Česko“ podíleli na úklidu obce a okolí. Cel-

kem se zúčastnilo cca 35 dobrovolníků a bylo posbíráno 

kolem 1000 kg odpadu všeho druhu, včetně pneumatik, 

koberců (nelétajících) a autodílů. Pomohli jsme tímto 

skutkem uklidit naší obec a přírodě se zbavit odpadu, 

který ponechávají v přírodě nezodpovědní lidé.   

Akce ukázala, že řadě lidí není lhostejný stav přírody a 

čistota obce a že jsou bez nároku na odměnu ve svém 

volném čase ochotni pro zlepšení stavu i něco udělat. 

Nepodařilo se sice uklidit všechny černé skládky, které 

jsou v katastru obce, nicméně ne všechny skládky jsou 

vhodné pro dobrovolnický úklid vzhledem ke svému roz-

sahu, proto obecní úřad zabezpečí dodatečný úklid vlast-

ními silami.  

Za obec Petr Anderle 

členové stavební komise 
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Co se za poslední měsíc událo u postřekovských hasičů… 
 

„Výťah opäť nechodí, tak zdolať 13 poschodí, zostáva mi znovu po svojich…“. Tak nějak lze shrnout pocity závod-

níků, kteří se 11. dubna 2015 postavili na start 12. ročníku výstupu na domažlickou věž, jednoho z nejobtížnějších 

extrémních závodů v České republice. Ten každoročně pořádají naši kamarádi z SDH Domažlice. Ve věži arciděkan-

ského kostela v Domažlicích ve skutečnosti žádný výtah není, ale i tak na závodníky čekalo 194 nepravidelných 

schodů ve 12 patrech s převýšením 56 metrů. K tomu má každý na zádech dýchací přístroj a v ruce hadici smotanou 

v kotouči. Dorazit s bezmála dvacetikilovou zátěží na ochoz věže je pak svým způsobem vítězstvím každého soutěží-

cího a ti nejlepší to zvládají v čase kolem 80 vteřin!  
 

Mezi 77 závodníky z Česka i ze sousedního Německa byli i tři zástupci našeho sboru. Reprezentovali nás Jan Kreuz 

(10. místo v kategorii nad 30 let, čas 114,15 s), Ladislav Cibulka (17. místo v kategorii nad 30 let, čas 124,85 s) a 

Robin Knopf (5. místo v kategorii do 30 let, čas 96,212 s). Obzvláště umístění Robina Knopfa v hlavní kategorii nás 

velmi těší a věříme, že mu vydrží nadšení a elán do dalších soutěží. 

za SDH Postřekov Jiří Knížek 

ASPV Postřekov 
 

Březen byl pro malé šikuly z oddílu ASPV Sokol Po-

střekov velice úspěšný! V neděli 8. března, se v tělo-

cvičně v Postřekově konal okresní turnaj ve vybíjené. 

S domácími družstvy se utkali soupeři z Horšovského 

Týna. Hrálo se ve dvou kategoriích. V kategorii mlad-

ších žáků a žákyň prvního stupně se utkala 4 druž-

stva. Tři z Horšovského Týna a jedno z Postřekova. 

Domácí obhájilo 3. místo. V kategorii staršího žactva, 

žáků a žákyň druhého stupně, hrála tři družstva - jed-

no domácích a dvě hostů. Postřekovské starší žákyně 

si vybojovaly 2. místo.  
 

Obě domácí družstva hrála v nových červených dre-

sech se smějícím se smajlíkem na přední straně. Při 

vyhlášení výsledků výrazy dětí vypadaly jako jejich 

obrázek na tričku s úsměvem od ucha k uchu.  
 

Celkem se zúčastnilo 65 dětí. Díky fanouškům a rodi-

čům, kteří neúnavně fandili a povzbuzovali hráče, 

byla nálada na turnaji velice pozitivní.  
 

Další úspěch v tomto měsíci byl v sobotu 28. března. 

Postřekovští starší žáci se zúčastnili v Chrástu u Plzně 

krajské soutěže ve florbalu. Družstvo šesti chlapců 

v červených dresech se utkalo ve 3 zápasech. Kluci 

dokázali nastřílet 26 gólů a pouze 2 góly od soupeřů 

dostat a tím si vybojovali krásné 1. místo. Domů si 

přivezli zlaté medaile, diplom, pohár a velikou radost, 

kterou sdíleli se svým trenérem a rodinami.  
 

Souběžně v sobotu dopoledne se 8 dětí, jeden tatínek 

a cvičitelka z Postřekova odvážili poměřit rychlost 

v prvním jarním vytrvalostním závodě v Běhu Kou-

tem. Také se někteří malí sportovci zúčastnili Bělské 

pětky. Závod, který se konal 11. dubna, běžely 4 po-

střekovské děti. Jedno z nich si do cíle doběhlo 

pro bronzovou medaili. Rozhodně se mezi pravidelnými běžci neztratily! Dík patří rodičům, kteří si museli přivstat a 

závodníky na závody odvést. Poctivě své ratolesti na trase povzbuzovali. Každý v cíli obdržel pamětní medaili a di-

plom.  
 

Všem sportovcům gratulujeme a přejeme jim plno sil a bojovnosti do dalších turnajů, závodů a soutěží, které nás če-

kají už v květnu!!! 

Za cvičitele ASPV Sokol Postřekov Monika Kreuzová 
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Ukliďme Česko – Úklid zahrady v MŠ 
Děti z 1. třídy se rozhodly dát do pořádku zahradu v MŠ. Na pomoc pozvaly kamarády z 2. třídy, paní uklízečku a 

paní učitelky. 

Po svačině už na děti čekal před školkou opravdový traktor s valníkem, který pod dohledem pana školníka důkladně 

prozkoumaly. 

Potom se všichni pustili do práce. Z trávníku zmizely suché větvičky a spousta šišek a dalších nečistot. Za chvilku se 

zahrada změnila k nepoznání. 

Všem malým i velkým pomocníkům patří poděkování.   

Jana Šafránková 

Program – Víš, co sn(m)íš? 
 

Ve středu 22. dubna proběhl ve 2. třídě MŠ program o zdravé výživě. Děti se seznámily se zdravou a nezdravou stra-

vou, naučily se básničku o ovoci a zelenině. Ve skupinách tvořily koláže zdravé a nezdravé snídaně, oběda a večeře. 

Program byl prospěšný pro všechny a všem se velmi líbil.  

Michaela Váchalová, praktikantka 

Zprávičky ze školky 
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Příspěvky do dubnového čísla zaslali:  Dagmar Neča-

sová, Monika Kreuzová, Jana Šafránková, Michaela 

Váchalová, Jan Kreuz, Petr Anderle, Petr Beroušek a 

Jiří Knížek ml.. Děkujeme!  

  

Uzávěrka příštího čísla: 23. května 2015 

O Ú  P O S T Ř E K O V P O Ř Á D Á 
 

VE STŘEDU 20. 5. 2015 
 

ZÁJEZD PRO SENIORY 
 

DO MARIÁNSKÝCH LÁZNÍ 

 A  C H O D O V É  P L A N É 
 

Podrobnosti naleznete na straně 3 Postřekovské-

ho zpravodaje, na internetových stránkách obce 

www.obecpostrekov.cz nebo na úřední desce. 


